
Til 
Folketingets Kulturudvalg. 

 
 
 
Brøndby den 10. marts 2011. 
 
 
 
I seneste mediepolitiske aftale 2011-2014 samt tidligere forlig er der åbnet op for en række 
ændringer på området for tv modtagelse. 
 
Medieforlig der ofte omtales i en række medier. 
 
Herunder fremtidig modtagelse af TV2 samt tilslutningspligt i forhold til fællesantenne og 
kommunernes gældende lokalplaner. 
 
 
 
Mht. til fremtidig modtagelse af TV2 vil jeg komme med følgende forslag: 

 
- Nuværende TV2 regioner, som er 100 % licensfinansieret (Public Service), forbliver i MUX 

1, som i forvejen er regionaliseret og lokale reklame spots fjernes. 
- TV2 hovedkanal, som siden 2004 er 100 % kommerciel finansieret, flyttes til Mux 3 og 

kodes. (Med ovenstående løsning behøver man ikke at regionalisere MUX 3). 
 
Regionerne skal herefter udskilles fuldt og helt fra den oprindelige moderkanal (TV2). 
De som herefter ønsker TV2 kan så betale for dette uanset om det foregår via det jordbaserede 
antennesignal eller via diverse tv-udbydere på hele medieområdet. 
 
Med den begrænsede sendetid på regionerne sammenholdt med den planlagte overgang til MPEG-4 
i 2012, vil der rent teknisk og kapacitetsmæssigt intet være til hinder for denne løsning. 
 
Da DVB-T nettet benytter sig af ”Statistisk Multi Plexning” (Populært kaldet ”STATMUX”) for 
efter behov at kunne fordele tilstrækkelig båndbredde til de mange kanaler i hvert MUX, skal der 
hvis de 8 regioner flyttes til MUX 3 efter nuværende planer, indkøbes yderligere 71 stk. MPEG-4 
encodere (Hvis vi antager det totale antal af kanaler i MUX 3 er 10 stk. i 2012.) 
 
Til sammenligning, såfremt de 8 regioner forbliver i MUX 1 på sin egen plads, skal der kun 
indkøbes yderligere 8 stk. MPEG-4 encodere, da MUX 1 i dag allerede er regionaliseret, og 
ligeledes vil være det i 2012. 
 
Samtidig vil man helt undgå den uholdbare og dyre administrative løsning omkring 
krypteringskort og evt. ekstra udstyr for at se licensfinansierede programmer. 
Det skal samtidig også bemærkes, at en typisk husstand i en lang årrække ikke kun har ét TV, 
hvilket kun vil føre til en endnu mere besværlig forvaltning af disse krypteringskort eller andet 
udstyr! 
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Mht. til frigørelse af ”tilslutningspligt”: 

 
Her har alle i branchen selvfølgelig bemærket sig, at tilslutningspligten for eksisterende 
bygninger/områder skulle ophæves med bl.a. følgende ordlyd: ”….ikke kommer i økonomisk 
klemme som følge af evt. ændringer på området”. 
 
Her kan jeg kun opfordre til, at man politisk ikke kaster sig ud nogle tilkendegivelser og teoretiske 
beregninger/lovgivning, som i sidste ende ikke lader sig gøre! 
 
På medieområdet er der efterhånden brug for gennemskuelighed og ikke mindst ærlighed! 
 
 
Med venlig hilsen 
 
 
Steen W. Nielsen 
Antenne & Parabol Service 
Østervang 10, 2605 Brøndby. 


